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Protokół z XXXVII 
Sesji Rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 28 sierpnia 2014 roku w 

godzinach 1210-1402 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 
Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Worach Przewodniczący Rady Gminy. 
Powitał  zebranych radnych, kierownictwo Urzędu Gminy, sołtysów, kierowników 
jednostek oraz zaproszonych gości,  w posiedzeniu udział wzięła również 
przedstawicielka lokalnej prasy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Na sekretarza posiedzenia wybrano radnego Małachowskiego. 
Ad.2 Radny Worach stwierdził, że poniższy porządek posiedzenia radni otrzymali 
pocztą, pytał o uwagi. 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 
5. Stan przygotowania szkół do roku szkolnego  2014/2015. 
6. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego „Samorządowy Punkt Przedszkolny 
w Brudzewicach”, 
b) w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Brudzewicach, 
c) w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy , 
trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania, 
d)  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014, 
e)  w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa, 
7. Interpelacje radnych. 
8. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 
 

- Wójt Gminy wniósł o włączenie do porządku obrad uchwały dotyczącej zmiany 
kwoty dofinansowania powiatu, dodał, że po przeprowadzeniu przetargu kazało 
się, że zabezpieczone środki są za niskie i aby zadanie weszło  do realizacji 
musi być zwiększona kwota dofinansowania do wysokości 85 tys. zł. 

- radny Worach Przewodniczący Rady wniósł pod głosowanie propozycję Wójta 
Gminy, za włączeniem uchwały do porządku obrad głosowało 14 radnych – 
jednogłośnie. 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek posiedzenia z 
wprowadzonymi poprawkami, dodał, że wnoszona uchwała będzie umieszczona w 
punkcie 6, podpunkt d: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 
5. Stan przygotowania szkół do roku szkolnego  2014/2015. 
6. Podjęcie uchwał: 
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a) w sprawie zatwierdzenia projektu „Samorządowy Punkt Przedszkolny 
w Brudzewicach”, 
b) w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Brudzewicach, 
c) w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu Gminy , 
trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania, 
d) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/229/14 Rady Gminy Poświętne z dnia 13 
czerwca 2014 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Opoczyńskiemu na realizację zadania pn. “ Remont drogi powiatowej nr 3100 E w m. 
Wólka Kuligowska” 
e) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014, 
f) w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa, 
7. Interpelacje radnych. 
8. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Za przyjęciem porządku po zmianach głosowało 15 radnych. 
Ad. 3. Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty bez uwag. Za przyjęciem 
głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
Ad.4. Informację przedstawił Wójt Gminy – uwag i pytań nie było. 
Ad.5. Informację przedstawił pan Fidelus Dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych w 
Poświętnem – uwag i pytań nie było. 
Ad. 6. a. Wójt Gminy oznajmił, że wniosek złożony na utworzenie przedszkola został 
pozytywnie zweryfikowany ale w celu zakończenia procedury niezbędna jest poniższa 
uchwała. 

- projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przystąpienia i zatwierdzenia projektu pn. 
„Samorządowy Punkt Przedszkolny w Brudzewicach” Nr WND-POKL.09.01.01-10-
029/14 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach, Działanie 9.1 „Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej 
jakości usług świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałanie 9.1.1 „ Zmniejszenie 
nierówności w stopniu upowszechniania edukacji przedszkolnej” głosowało 15 
radnych. 
Ad.6.b. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła pani Duraj Sekretarz 
Gminy. 

- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w 
Brudzewicach głosowało 15 radnych. 
Ad.6.c. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił pan Barul pracownik 
Urzędu Gminy, dodał, że uchwała nie ogranicza dotacji dla spółki jednakże zmieniły 
się przepisy prawa wodnego i obecnie dotacje dla spółki muszą odbywać się w oparciu 
o poniższą uchwałę. 

- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej 
z budżetu Gminy , trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 
rozliczania głosowało 15 radnych. 
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Ad.6.d. Projekt uchwały przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 
- uwag nie było 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/229/14 Rady Gminy 
Poświętne z dnia 13 czerwca 2014 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Opoczyńskiemu na realizację zadania pn. “ Remont drogi powiatowej nr 
3100 E w m. Wólka Kuligowska” głosowało 15 radnych. 
Ad.6.e. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. 

- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 głosowało 15 
radnych. 
Ad.6.f. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy 

- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa 
głosowało 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady radny Worach ogłosił przerwę w posiedzeniu. 
O godzinie 13 25 wznowiono posiedzenie. 
Ad.7 Interpelacji nie złożono. 
Ad.8. Radny Grzegorz Świder zwrócił uwagę na problem wałęsających się psów, które 
zagrażają mieszkańcom, psy nie są bezpańskie, każdy ma właściciela. Wniósł o 
przeprowadzenie akcji uświadamiającej wśród mieszkańców o właściwym sposobie 
posiadania zwierząt. 

- pan Barul pracownik urzędu oznajmił, że przeprowadzano akcje 
uświadamiające, program utrzymania czystości i porządku bardzo ogólnie 
odnosi się do psów, najlepszym sposobem jest telefon do Policji, obecnie 
ponownie wyślemy informację. 

- radny Świder odnosząc się do poprzedniej wypowiedzi poprosił o rozesłanie 
informacji po wszystkich sołectwach. 

- radny Franas odnośnie problemu psów oznajmił,. że interweniował na Policji 
jednakże organ zbagatelizował sprawę stwierdzając, że należy zgłosić ten 
problem Wójtowi, należy zapobiegać wcześniej takim sytuacjom aby nie 
powtórzyła się sytuacje kiedy wałęsające się psy znowu spowodują czyjąś 
śmierć. 

- pan Bajerowski sołtys Dęby odczytał pismo zarządu dróg powiatowych w 
sprawie utrzymania rowów i przejazdów, pytał kiedy zostaną oczyszczone rowy 
przy drodze powiatowej w Dębie 

- Wójt oznajmił, że niedrożne rowy są również na drogach gminnych, ale 
sukcesywnie są udrażniane przy wykorzystanie środków funduszu sołeckiego. 
Posiadam zapewnienie dyrektora dróg powiatowych, że rowy zostaną 
udrożnione i oczyszczone. 

- pan Malej sołtys Dęborzeczki zwrócił się z prośbą o podjęcie działań 
zmierzających do instalacji lustra na skrzyżowaniu z drogą wojewódzką 
ponieważ po przebudowie jest bardzo utrudniony wjazd na drogę. 

- ksiądz Cedrowski proboszcz parafii poruszył kwestie związane z pomnikami 
przyrody jakie znajdują się na terenie klasztornym, dodał, że niektóre drzewa są 
w złym stanie i zagrażają wiernym, szczególnie obecnie podczas przyszłego 
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odpustu św. Michała. Dodał, że podejmował działania zmierzające do usunięcia 
pomnika jednakże odpowiedziano, że obecnie sprawami pomników przyrody 
zajmują się samorządy. Poinformowano mnie, że od 2009 roku gmina powinna 
podjąć stosowną uchwałę w sprawie pomników przyrody. Zwrócił się z prośbą 
o jak najszybsze uchwalenie odpowiedniej uchwały. 

- pan Barul pracownik urzędu wyjaśnił zasady sprawowanego nadzoru nad 
pomnikami przyrody przez samorząd, zapoznał zebranych z ilością drzew 
będących pomnikami przyrody na terenie gminy. Dodatkowo omówił problem 
z usunięciem drzewa , o którym mówił ksiądz. Do podjęcia uchwały niezbędna 
jest inwentaryzacja dendrologiczna pomników. Jest to niewątpliwie dodatkowy 
koszt dla gminy, ale bez takiej uchwały gmina nie może wydać pozwolenia na 
wycinkę niebezpiecznego drzewa będącego pomnikiem przyrody. 

- Wójt oznajmił, że z jego wiedzy wynika, iż w powiecie gminy nie podjęły 
takich uchwał. Zorientujemy się w kosztach i podejmiemy decyzję. 
Przypomniał zebranym o terminie spotkania w sprawie przedszkola, poprosił o 
liczny udział i rozpropagowanie wśród mieszkańców. Zaprosił wszystkich 
chętnych do wyjazdu na dożynki powiatowe w Żarnowie, gmina organizuje 
transport. 

- pan Badura mieszkaniec Studzianny poprosił o podjęcie interwencji w sprawie 
spowodowania odpływu wód opadowych z pól i łąk, który jest zablokowany 
poprzez wyniesioną drogę i brak przepustu, dodał, że zwracał się pisemnie z 
prośbą o podjęcie działań do Wójta jak i do Rady. 

- Wójt oznajmił, że problem tkwi w braku rowów a właściwie w zasypaniu 
rowów jakie kiedyś w tym miejscu istniały. Brak stosownych przepisów, które 
umożliwiałyby interwencję gminy w takich okolicznościach. Występująca 
niezgoda wśród rolników powoduje brak możliwości wykonania rowów. 
Odbyło się zebranie w tej sprawie ale brak zgody uniemożliwia podjęcie 
działań. Rowy mogą być wykonane jedynie na koszt właścicieli. 

- pan Badura stwierdził, że ostatnio remontowana i podwyższona droga 
spowodowała blokadę spływającej wody, poprosił o wykonanie przepustu aby 
woda mogła swobodnie spływać. 

- radny Kwaśniak stwierdził, że na obiekcie była Komisja Rewizyjna i lustrowała 
problem, osobiście zgadzam się ze zdaniem Wójta, ponieważ rozwiązanie leży 
po stronie rolników,  droga została wyremontowana ponieważ była w bardzo 
złym stanie a rozlewisko występuje na gruntach wielu rolników. W przypadku 
braku zgody jest to bardzo trudna sprawa. 

- radny Grzegorski poprosił o ponowne poinformowanie radnych o podjętych 
czynnościach w sprawie omawianej przez księdza proboszcza. 

- Wójt omawiając zagadnienie dodał, że gmina przeprowadzi orientację w 
ewentualnych kosztach przeprowadzenia inwentaryzacji i na następnej sesji 
zostanie przekazana pełna informacja. 

- pan Łaski sołtys Brudzewice-Kolonia zwrócił uwagę na zły stan pobocza drogi 
krajowej, poprosił o interwencję. 

- Wójt oznajmił, że droga była niedawno remontowana. 
- pan Łaski sołtys Brudzewice-Kolonia ponowił prośbę o interwencję. 
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- radny Pawlik stwierdził, że o ile drzewo zagraża bezpieczeństwu mieszkańców 
to można wdrożyć uproszczoną procedurę i drzewo wyciąć. 

- pan Barul oznajmił, że w stosunku do pomników przyrody nie ma żadnych 
uproszczonych procedur. 

- pani Szufladowicz sołtys Poświętne pytała o sposób zgłaszania na członków 
komisji w zbliżających się wyborach. 

- Wójt oznajmił, że na członków komisji mogą zgłaszać zarejestrowane komitety 
wyborcze. 

- radny Moskwa zwrócił uwagę na zły stan drogi powiatowej od Gapinina do 
granicy gminy, poprosił aby ten odcinek również wyremontować. 

Ad.9. Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych do rozpatrzenia na posiedzeniu sesji 
i zakończeniu dyskusji o godzinie 1402 radny Worach przewodniczący rady zamknął 
XXXVII posiedzenie Rady Gminy Poświętne. 
 
Protokołował 
        Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 
         Mieczysław Worach 
  


